
 

MAIJA MĒNESĪ SOCIĀLĀ UZŅĒMUMA STATUSS 

PIEŠĶIRTS VIENAM UZŅĒMUMAM 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Šobrīd Latvijā ir reģistrēti un aktīvi darbojas 216 sociālie uzņēmumi un 

ar tiem var iepazīties Sociālo uzņēmumu katalogā www.socuznemumi.lv  

 

SIA ANCES DABAS MĀJA 

 

 Jaundibināts sociālais uzņēmums, kas Ances pamatskolā piedāvās izmitināšanas 
pakalpojumu. Nometņu serviss – vieta un ēdināšana, viesu nams un ēdināšana tūristiem, 
pasākumu telpas Ventspils novada iedzīvotāju vajadzībām, meistarklases, izglītības darbība 
vides aizsardzības un ēdināšanas jomā, tādējādi radot darba vietas.   
 

 Sociālā uzņēmuma mērķis ir ar tūrisma palīdzību veicināt mazapdzīvotu vietu attīstību un 
Ances pagasta vietējās kopienas saglabāšanu. Ekonomiskās aktivitātes – tūrisma plūsmas 
veicināšana no lielceļiem un pilsētām attālā Ances ciemā un pagastā, papildus nodrošinot darba 
prasmju apguvi un pilnveidošanu riska grupu pārstāvjiem, daloties pieredzē ar citu 
mazapdzīvotu vietu iedzīvotājiem par darbības paņēmieniem dažādojot kultūras pakalpojumu 
pieejamību. 
  

 Ventspils novads 

Aktualitātes  
2023.gada maijs 
 

http://www.socuznemumi.lv/


AKTUĀLĀ STATISTIKA 
 

2023.gada maija beigās Latvijā kopā bija 216 aktīvi sociālie uzņēmumi 
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Vairāk informācijas par sociālajiem uzņēmumiem skatīt Labklājības 

ministrijas mājas lapā un Sociālo uzņēmumu reģistrā: 

www.lm.gov.lv/lv/socialo-uznemumu-registrs 
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http://www.lm.gov.lv/lv/socialo-uznemumu-registrs


TURPINĀM IZMANTOT IESPĒJAS! 
 

• VSAOI kompensācijas – aicinām neatlikt uz pēdējo brīdi 
 

Sociālie uzņēmumi var saņemt kompensāciju par veikto Valsts sociālās 

apdrošināšanas obligāto iemaksu (VSAOI) darba devēja daļu par 

nodarbinātajām personām ar invaliditāti un garīga rakstura 

traucējumiem un vienreizēju algas kompensāciju par pirmo pilno 

kalendāra mēnesi, ja augstāk minētā persona, uzsākot darba attiecības 

ar sociālo uzņēmumu, ir bijusi reģistrēta bezdarbnieka statusā. 

Kompensāciju var saņemt visi sociālie uzņēmumi (ne tika darba 

integrācijas sociālie uzņēmumi). 

Līdz šim kompensāciju ir saņēmuši 24 uzņēmumi. Kopā par 117 

personām izmaksātā summa ir 114 929,13 EUR 

Vairāk informācijas skatīt Labklājības ministrijas mājas lapā: 

www.lm.gov.lv/lv/vsaoi-kompensacijas  

 

 

• Konsultācijas biznesa plāna izstrādei 
 

Lai palīdzētu plānot uzņēmuma nākotni, Labklājības ministrija sniedz 

iespēju sociālajiem uzņēmējiem saņemt bezmaksas konsultācijas 

biznesa plāna izstrādei par tādām tēmām kā sociālā uzņēmējdarbība, 

finanses, mārketings, grāmatvedība un nodokļi. Katrs sociālais 

uzņēmums var saņemt kopā ne vairāk kā 70 konsultācijas 

(konsultācijas ilgums – 1 stunda). Šādu iespēju ir izmantojuši 30 

uzņēmumi (katrs uzņēmums izmantojis vidēji 20 konsultācijas). 

Vairāk informācijas skatīt Labklājības ministrijas mājas lapā: 

www.lm.gov.lv/lv/konsultacijas-socialajiem-uznemumiem-biznesa-

plana-izstradei  

 

 

https://www.lm.gov.lv/lv/vsaoi-kompensacijas
https://www.lm.gov.lv/lv/konsultacijas-socialajiem-uznemumiem-biznesa-plana-izstradei
https://www.lm.gov.lv/lv/konsultacijas-socialajiem-uznemumiem-biznesa-plana-izstradei


INFORMATĪVIE SEMINĀRI PAŠVALDĪBĀM 
 

Labklājības ministrijas aktivitāšu ciklu "Attīstām sociālo uzņēmējdarbību 

kopā!" ietvaros Latvijas Sociālās uzņēmējdarbības asociācijas 

individuālās vizītes pašvaldībās ir noslēgušās. Individuālās vizītēs ar 

pašvaldību pārstāvjiem, tajā skaitā priekšsēdētājiem, asociācija pārrunāja 

dažādus sociālās uzņēmējdarbības jautājumus un to, kā pašvaldības var 

piedalīties nozares attīstībā. Kopskaitā 6 mēnešos apmeklētas 43 

pašvaldības. 

Maijā apmeklētas noslēdzošās 4 pašvaldības – Rēzekne, Balvu, Varakļānu 

un Dobeles novads. 

 

 



 

 

 

Vairāk skatīt Latvijas Sociālās uzņēmējdarbības asociācijas Facebook 

kontā: https://saite.lv/rga  

 

https://saite.lv/rga


TIEŠSAISTES LEKCIJAS  
 

Latvijas Sociālās uzņēmējdarbības asociācija Labklājības ministrijas 

aktivitāšu ciklu "Attīstām sociālo uzņēmējdarbību kopā!" maijā 

organizēja 2 lekcijas tiešsaistē visām Latvijas pašvaldībām par sociālās 

uzņēmējdarbības atbalstu, attīstību un sociālo uzņēmumu piesaistīšanu 

pašvaldības funkciju pildīšanai. Par savu sadarbību ar sociālajiem 

uzņēmumiem informēja un citus iedvesmoja tās pašvaldības, kas jau 

veiksmīgi sadarbojas ar sociālajiem uzņēmumiem un var dalīties ar 

praktiskiem padomiem un piemēriem. 

 

• 10.maijā plkst. 10.00 notika tiešsaistes lekcija “Sociālie uzņēmumi 

– kāpēc mūsu pašvaldībai svarīgi un ko jau darām to attīstībai?”. 

Pieredzē dalījās Preiļu un Limbažu novada pašvaldības.  

Minētajās pašvaldībās sociālo uzņēmumu, kas ieguvuši sociālā 

uzņēmuma statusu, vēl nav, tomēr pašvaldības saredz šīs nozares 

vērtību un jau šobrīd īsteno vairākas aktivitātes, lai savās teritorijās 

attīstītu sociālo uzņēmējdarbību. 

 

 

Lekcijas ieraksts pieejams Labklājības ministrijas Facebook kontā: 

www.facebook.com/labklajibasministrija/videos/8425999380749289/  

 

http://www.facebook.com/labklajibasministrija/videos/8425999380749289/


• 17.maijā plkst. 10.00 notika tiešsaistes lekcija “Pašvaldības 

sadarbība ar sociālajiem uzņēmumiem”. Pieredzē dalījās Jelgavas 

novada pašvaldība un sociālais uzņēmums “4 vēji”. 

Jelgavas novadā darbojas pieci sociālie uzņēmumi, novada 

pašvaldība sniedz tiem atbalstu un attīsta sadarbību. Lekcijā 

Jelgavas novada pašvaldība dalījās pieredzē un sniedza ieteikumus 

sadarbībai ar sociālajiem uzņēmumiem, kā arī bija iespēja uzklausīt 

otras puses – sociālā uzņēmuma “4 vēji” – redzējumu. 

 

 

Lekcijas ieraksts pieejams Labklājības ministrijas Facebook kontā: 

www.facebook.com/labklajibasministrija/videos/763302255337059  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.facebook.com/labklajibasministrija/videos/763302255337059


PASĀKUMI LATVIJĀ 
 

Sociālās uzņēmējdarbības aktivitāšu cikla “Attīstām sociālo 

uzņēmējdarbību kopā!” ietvaros  23.maijā noslēdzās biedrības “New 

Door” īstenotais sociālās uzņēmējdarbības akcelerators. Pasākuma laikā 

11 topošie sociālie uzņēmēji un sociālās uzņēmējdarbības ideju autori ar 

īsām prezentācijām iepazīstināja plašāku publiku ar savām biznesa idejām, 

kuras trīs mēnešu garumā ir pilnveidojuši sociālās uzņēmējdarbības 

akceleratora programmā. Akceleratora mācībās dalībnieki dažādu 

ekspertu vadībā attīstīja savu iecerēto biznesa produktu vai pakalpojumu, 

kā arī izstrādāja pārdošanas, mārketinga un biznesa stratēģijas. Vēlamies 

iepazīstināt jūs ar šī gada absolventiem! 

 

 

Sociālās uzņēmējdarbības akceleratora 2023 absolventi: 

 Ilze Saulāja un Sandra Olava ar savu projektu Atbalsta un attīstības 

centrs KOPĀ. Atbalsta centrs bērniem ar autismu un funkcionāliem 

traucējumiem Jelgavā durvis jau ir atvēris. Zem viena jumta tiek apvienoti 

ABA terapeiti, audiologopēds, lopogēds, speciālais pedagogs, Barboletas 

metodes speciālists un klīniskais psihologs.  

https://www.facebook.com/ilze.saulaja?__cft__%5b0%5d=AZXeneywpzQdqe8ziRARzGUZhg0OcOiYgKxdooOv59LAyM2Odmvgu8iixqBSNVX6tJ_BR6H6SMfyaB9nJRIxZc8ynHFy2OasAjmE1HTWLRuLjNRSyNK05VQwHCT62IvswMeFAgdJ4pyIZc5RJRu0eOMbQ7NybbDZRXAXMZNZ8EdyR7yDwGn_amNfwEdLzfWDcPo&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100005319648845&__cft__%5b0%5d=AZXeneywpzQdqe8ziRARzGUZhg0OcOiYgKxdooOv59LAyM2Odmvgu8iixqBSNVX6tJ_BR6H6SMfyaB9nJRIxZc8ynHFy2OasAjmE1HTWLRuLjNRSyNK05VQwHCT62IvswMeFAgdJ4pyIZc5RJRu0eOMbQ7NybbDZRXAXMZNZ8EdyR7yDwGn_amNfwEdLzfWDcPo&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100091311356674
https://www.facebook.com/profile.php?id=100091311356674


 Una Reķe ar savu projektu Canolawax.lv Smiltenes novadā, Virešu 

pagastā. Uzņēmums ražos 100% Latvijas produktu, kas būs vienīgais rapšu 

eļļas vaska izejmateriāla ražotājs Latvijā, ko var izmantot vaska sveču 

ražošanā, kosmetoloģijā un citur, un nodrošinās darba vietas cilvēkiem, 

kuri zaudējuši darbu pēc vietējās skolas slēgšanas.  

 Konstantīns Ivanovs ar savu projektu Crazy Pedals Velodarbnīca. 

Rīgā top velosipēdu darbnīca, kas nodarbinās bijušos ieslodzītos un 

cilvēkus, kas atgūstas no atkarībām, tā veicinot viņu integrāciju sabiedrībā 

un sniedzot iespēju apgūt amatu. 

 Daina Roze, Indra Vaļeniece un Agate Roze ar savu projektu 

"Izaugsmes centrs “Ēvele”. Tiks radīts jauniešu izaugsmes centrs 

Valmieras novadā, Ēvelē, kas piedāvās izmitināšanas pakalpojumus un 

neformālo izglītību jauniešiem, īpašu akcentu liekot uz sociālās 

atstumtības riskam pakļauto bērnu un jauniešu grupām, kā arī integrējot 

bērnus un jauniešus ar īpašām vajadzībām. 

  Jelizaveta Kozireva ar savu projektu “Perpetoom”. Tiek veidota 

platforma, kur pulcēsies vecāki, kam ir bērni ar UDHS, un kompetenti 

sporta treneri, kuri var šiem bērniem nodrošināt atbilstošas sporta 

aktivitātes. Vienotas platformas izveide veicinās bērnu ar uzvedības 

traucējumiem funkcionālo attīstību, kopējo fizisko sagatavošanu un 

pilnvērtīgu integrāciju sporta nodarbību grupās, kā arī veicinās viņu 

sociālo iekļautību. 

 Agnese Glezere ar savu projekta “TECH LAB design”. Ķekavas novadā 

taps STEM nozares meistarklases un pulciņi, kas izglītos bērnus un 

jauniešus par digitālajām tehnoloģijām un digitālo iekārtu lietošanu. 

Sociālās uzņēmējdarbības mērķis ir jēgpilni aizpildīt jauniešu brīvo laiku 

pēc skolas, izglītojot Latvijas jauniešus ar mūsdienu digitālām 

tehnoloģijām un dažādām tehnoloģiskajām iekārtām, kas veicinātu STEM 

nozares profesiju izvēli.  

 Kristīne Kalēja ar savu projektu PĀRTAPIS. Uzņēmums rada oriģinālus 

meistardarbus, kas apvieno sevī mākslu būt īpašam un neatkārtojamam, 

reizē rūpējoties par apkārtējo vidi. Jaunie tērpi un aksesuāri top jau no 

esošiem, taču dažādu iemeslu dēļ vairs nevalkātiem apģērbiem. Tie 

https://www.facebook.com/crazypedals
https://www.facebook.com/partapis


izgatavoti tikai vienā eksemplārā, bez iespējas atkārtot, kas padara katra 

valkātāja garderobi vienreizēju, kā arī īpaši izceļ personību, audzē cieņu 

pret sevi un globālām vides problēmām.  

 Vitālijs Dubovs ar savu projektu Expedition.camp. Rīgā, Zaķusalā, 

iecerēts atvērt kempingu, kur varēs ne tikai nakšņot, bet arī norisināsies 

Nacionālo Bruņoto spēku veterānu vadītas izdzīvošanas nometnes 

bērniem un citiem interesentiem, tādējādi attīstot izdzīvošanas prasmes 

neparedzētos apstākļos, uzlabojot vispārējo fizisko sagatavotību un 

attīstot prasmes strādāt komandā.  

 Dana Bārbale ar savu projektu Ogrē, kas būs īpaša satikšanās vieta 

ikvienam. Tiek radīta unikāla sociālās uzņēmējdarbības vide, kur 

pakalpojuma galvenais mērķis ir veicināt un atbalstīt sociālās atstumtības 

riskam pakļauto iedzīvotāju, jo īpaši jauniešu ar īpašām vajadzībām, 

labklājību, izglītību, nodarbinātību un integrāciju darba tirgū atbilstoši 

viņu spējām. 

 Klinta un Linda no “SOS Bērnu Ciematu Asociācija Latvijā” izstrādāja 

savu ideju par atbalsta pakalpojumiem jauniešiem patstāvīgas dzīves 

uzsākšanai, kas ietver atbalsta pakalpojumu kopumu jauniešiem, 

veiksmīgas patstāvīgas dzīves uzsākšanai. Tika attīstītas idejas par 

dažādiem pakalpojuma veidiem, kā piemēram, jauniešu nometnēm, 

sociālo prasmju darbnīcām, apmācību programmām gan jauniešiem, gan 

vecākiem, gan arī speciālistiem, kuri strādā ar jauniešiem.  

 Inga Zaretoka ar savu projektu “Durvis uz dzīvību”. Tiek veidota 

mājaslapa, kas sniegs noderīgu informāciju vēža pacientiem par to, kā 

ātrāk veicināt atveseļošanos papildus medicīniskai ārstēšanai. Mājaslapā 

varēs iziet speciālistu izveidotu programmu vēža pacientiem, rast atbildes 

uz neskaidrajiem jautājumiem, klausīties podkāstus, lasīt jaunākos rakstus 

onkoloģijā. 

 

Vairāk par akcelerācijas programmu un tās dalībniekiem skatīt biedrības 

“New Door” Facebook kontā: www.facebook.com/NewdoorRiga  

 

https://www.facebook.com/expedition.lv
https://www.facebook.com/sosbernuciemati
https://www.durvisuzdzivibu.lv/?fbclid=IwAR2ONGSQtw4n1Inb6GmmYYkAcBKbL413Bt9ZhFme6L3XBKLELn2DAHLKKlI
https://www.facebook.com/NewdoorRiga


MAIJA INTERVIJA 
 

Regita Zeiļa - Latvijas 

Sociālās uzņēmējdarbības 

asociācijas direktore, Eiropas 

“Top 100 sievietes sociālajā 

uzņēmējdarbībā”. 

 

 

 

 

 

 

 

 Kāda ir Tava personīgā saistība ar sociālo uzņēmējdarbību? 

Es ikdienā, kopš 2020.gada, vadu biedrību Latvijas sociālās uzņēmējdarbības asociāciju (LSUA), 

kas apvieno visus tos, kas darbojas sociālās uzņēmējdarbības jomā – gan pašus sociālos 

uzņēmējus, gan tos, kuri vēlas par tādiem attīstīties. Asociācijā esmu iesaistījusies kopš 

2016.gada rudens, kur sāku strādāt kā brīvprātīgā un no 2017.gada marta jau sāku strādāt 

oficiāli par projektu vadītāju. Tas būtu no profesionālās puses, bet no personīgās puses mans 

bakalaura darbs tapa tieši par sociālo uzņēmējdarbību Latvijā, tas bija tas, kas mani atvedu uz 

šo jomu, jo mani tiešām no sirds ieinteresēja dažādi modeļi un veidi kā var radīt pārmaiņas un 

es redzēju, ka risinājums tam ir sociālā uzņēmējdarbība. 

 Kā Tu raksturotu sociālo uzņēmējdarbību Latvijā, tās attīstības tempu? 

Bakalaura darbu rakstīju un aizstāvēju 2017.gadā, tas bija tieši laiks, kad man bija iespēja doties 

uz Saeimu un piedalīties komisijas sēdēs, kad tapa Sociālā uzņēmuma likums, tāpat man bija 

iespēja piedalīties dažādās diskusijās, kur Eiropas Komisijas pārstāvji un dažādas augsta līmeņa 

amatpersonas apsprieda likuma nepieciešamību Latvijā. Principā es pievienojos tādā kā 

noslēguma fāzē, jo 2017.gadā notika Sociālās uzņēmējdarbības konference Rīgā, kur tika ziņots 

gan par finansējuma piešķiršanu, gan par Sociālā uzņēmuma likumu. Viss jau bija izlemts, bet 

bija ļoti liela neskaidrība, kā tas viss darbosies. Šajos gados ir bijis ļoti interesanti sekot līdzi kā 

sociālā uzņēmējdarbība turpina attīstīties.  



Es aizvien ticu sociālajai uzņēmējdarbībai un es ticu, ka tās izaugsmei ir liels potenciāls. Ir 

jāturpina skaidrot, veidot izpratni par sociālās uzņēmējdarbības konceptu, gan arī dažādas 

nianses un savā ziņa arī aizspriedumus pret jomu. Līdz ar to, es teiktu, ka mēs šobrīd esam 

nostabilizēšanās posmā, kur sabiedrības izpratne par sociālo uzņēmējdarbību pieaug, bet 

aizvien vairāk ir nepieciešams pierādīt, ka tam ir jēga un rezultāti. Tas, protams, ir vislielākais 

izaicinājums, vienoti komunicēt sociālās uzņēmējdarbības radīto ietekmi. 

 Kāda ir Latvijas starptautiskā pieredze sociālās uzņēmējdarbības jomā? 

Šobrīd pieredzes apmaiņā dalāmies ar Lietuvu, kas vēlas ieviest Sociālā uzņēmuma likumu un 

mācās no Latvijas likuma procesu un tā juridisko ietvaru. Veiksmīgas pieredzes apmaiņas mums 

ir arī ar igauņiem par sociālās ietekmes pārvaldību, kur mēs mācamies no viņiem kā 

sistemātiskāk domāt par to, kā sākumposmā jau apzināties savu sociālo ietekmi. Savukārt, citas 

valstis, kas man pašai patīk sociālās uzņēmējdarbības jomā, ir Portugāle un Nīderlande, kurām 

ir interesanta pieredze un savs skatījums uz visas jomas attīstību.  

Jāpiemin, ka Eiropā mūs apskauž un Eiropas līmenī mēs varam darīt fantastiskas lietas. Nav 

jābaidās pieteikt savas iniciatīvas un idejas Eiropas līmenī, jo tās tiek novērtētas un Latvija tiek 

pamanīta dažādos kontekstos. Mēs šogad esam apbalvojumu čempioni tik daudzās fantastiskās 

lietās, līdz ar to iesaku nebaidīties un patiesībā visi sociālas uzņēmējdarbības veicēji jau ir 

zvaigznes. Ir jābūt ambīcijai, lai pateiktu, ka mēs esam lieliski. Iesaku nebaidīties no savām 

ambīcijām un tās realizēt! Atliek vien nodefinēt savus mērķus un izbaudīt to realizēšanos. 

 Tavuprāt, trīs lietas, kas Latvijā sociālās uzņēmējdarbības jomā ir veiksmīgi īstenotas? 
 

• Ir ļoti svarīgi, ka mums ir Sociālā uzņēmuma likums, tas mums dod vienotu izpratni, 

vienotu definīciju, vienotus kritērijus un balstu, uz ko mēs atsaucamies. 

• Ļoti svarīga ir bijusi investīcija sociālās uzņēmējdarbības attīstībai. 

• Ļoti apsveicama iniciatīva ir Valsts sociālās apdrošināšanas obligāto iemaksu (VSAOI) 

darba devēja daļu par nodarbinātajām personām ar invaliditāti un garīga rakstura 

traucējumiem kompensācija. Uzskatu, ka tas ir ļoti veiksmīgs mehānisms un to vajadzētu 

ne tikai turpināt, bet meklēt arī veidus, kā potenciāli to varētu paplašināt.  
 

 Kam, Tavuprāt, būtu jāpievērš uzmanība sociālās uzņēmējdarbības turpmākajā attīstībā? 
 

• Mums kā sociālās uzņēmējdarbības sektoram ir jāpanāk skaidrs sistemātisks atbalsts, 

kurš skaidri nolasās un, kas tiešām ir sistemātisks ne tikai fondu finansējumā balstīts. 

Kā sociālā uzņēmējdarbība izskatīsies nākotnē bez fondu atbalsta un finansējuma, 

skaidrs nākotnes redzējums par sistēmu kā tādu. 



• Jautājums par sociālā uzņēmuma iegūto peļņu, kuru nesadala, bet iegulda statūtos 

noteikto mērķu sasniegšanai, turpina būt aktuāls. Jāturpina diskusija un jāizsver 

iespējamība nākotnē to pilnveidot vai mainīt. 

• Uzmanība jāvērš arī uz sociālās uzņēmējdarbības ekosistēmas spēlētāju iesaisti, 

stiprināšanu un informēšanu. Publiskajā sektorā, piemēram, par sociāli atbildīgi 

publiskajiem iepirkumiem un privātajā sektorā par investīciju piesaisti. Iespējams arī 

tur nepieciešams rast sistemātisku atbalstu. Svarīgākais, ka tās nav fragmentāras 

iniciatīvas, bet, ka tas strādā sasaistē viena ar otru un viena otru papildina. 
 

 Latgalē vēl aizvien ir mazākais reģistrēto sociālo uzņēmumu skaits vai Tev kā rēzeknietei 
ir padoms kā to attīstīt? 

 

Manuprāt, sociālā uzņēmējdarbība var attīstīties tur, kur ir spēcīga pilsoniskā sabiedrība un 
spēcīga uzņēmējdarbības vide. Tie ir divi konteksti, kurus visgrūtāk ietekmēt. Ja mēs skatāmies 
pēc statistikas datiem, tad Latgales reģionā ir vismazāk reģistrēto biedrību, vismazāk reģistrēto 
uzņēmumu, vismazāk reģistrēto ekonomiski aktīvo organizāciju. Tāpat ir jābūt līderiem, kuri ir 
gatavi darīt vairāk un iesaistīties, līdz ar to sociālo uzņēmumu attīstība Latgalē var parādīties 
tikai tad, kad attīstās šie divi konteksti. Es domāju, ka tas ir laika un attīstības jautājums. Tajā 
pašā laikā es zinu vairākas organizācijas Latgalē, kuras pēc visiem kritērijiem atbilst sociālās 
uzņēmējdarbības definīcijai. Veicinot sociālās uzņēmējdarbības attīstību konkrētā reģionā, ir 
jāveido izpratne par sociālās uzņēmējdarbības būtību un nozīmi. Mūsu organizācijā ir arī savs 
vēstnieku tīkls, kuri darbojas, lai iedzīvinātu sociālo uzņēmējdarbību reģionos. 
 

 Kā Tu raksturotu sociālo uzņēmēju? 
 

Sociālais uzņēmējs ir līderis, darītājs, kurš arī problēmās saredz iespējas un ir gatavs risināt 
dažādus izaicinājumus. Arī pie neveiksmēm uzņēmējs neapstājas, iet un mēģina darīt, atrod 
labāko, kas konkrētā situācijā strādā. 
 

 Tavi trīs zelta padomi sociālās uzņēmējdarbības veicējam? 
 

• Noteikti, pirmkārt, saprast vai konkrētajā idejā, iniciatīvā, organizācijā ir biznesa un 

sociālās ietekmes potenciāls. Vai ir sasaiste un atbilstība sociālās uzņēmējdarbības 

konceptam. 

• Maldīgs ir priekšstats, ka sociālais uzņēmums sniedz tikai bezmaksas pakalpojumus, 

tāpēc mans padoms ir testēt, izmēģināt un saprast vai pretī būs klients, kurš par 

pakalpojumu vai produktu ir gatavs maksāt un cik maksāt. Vai ar iegūto peļņu būs 

iespēja nosegt visas aktivitātes. Un tad, kad tas ir notestēts, būs skaidra vīzija, kurā 

virzienā doties, kāda veida organizācija, kāda veida juridiskais statuss ir 

nepieciešams. 



 

• Un, protams, arī sadarbība, sadarbība un vēlreiz sadarbība. Meklēt dažāda veida 

sadarbības partnerus un kopienas, kurās iesaistīties. Meklēt komandu un sadarbības 

partnerus.  
 

 Kādi ir Latvijas Sociālās uzņēmējdarbības asociācijas nākotnes plāni saistībā ar sociālo 

uzņēmējdarbību? 

Mums ir fantastiski biedri un viņu paliek arvien vairāk. Ir tādi, kas bijuši no pašiem asociācijas 

pirmsākumiem un tādi, kas pievienojušies pavisam nesen. Līdz ar to biedru skaits ir ļoti mainīgs, 

kāds pievienojas, kāds atkal aiziet projām. Mums ir svarīga biedru kvalitāte, ne kvantitāte. Labāk 

mazs biedru skaits, bet aktīvu biedru skaists, kuri vēlas iesaistīties, darīt un būt kopā ar mums. 

Parasti darītāji paši mūs atrod un mēs ar prieku tos uzņemam sociālās uzņēmējdarbības 

kopienā. 

Mūsu kā asociācijas galvenais mērķis ir sociālās uzņēmējdarbības attīstība ilgtermiņa 

pārmaiņām Latvijā un mēs ilgtermiņā skatāmies par sociālās uzņēmējdarbības koncepta 

integrēšanu dažādu jomu fokusā un mēģināt parādīt to, ka sociālās uzņēmējdarbības rīks ir 

daudzveidīgs un tas var būt klātesošs dažādās jomās. Un, protams, arī dažādu iniciatīvu 

iespējošana un palīdzēšana uzņēmējiem viņu attīstības ceļā. Nākotnes plānos viennozīmīgi ir 

sistemātisks atbalsts dažādos attīstības posmos. Ja mēs šobrīd skatāmies, tad asociācija var labi 

palīdzēt sākumposmā, bet mums būtu ļoti svarīgi nostiprināt atbalstu arī izaugsmes posmā. 

Mērogošanas puse mums kā asociācijai nākotnē būs viens no svarīgākajiem fokusiem. 

 Ko personīgi Tu vēl vēlētos izpētīt par sociālo uzņēmējdarbību? 

Mani interesē dažādas iniciatīvas un inovatīvas pieejas, ko sociālie uzņēmēji īsteno savā ikdienā, 

jo mēs bieži vien vispār to nepiesaistām inovācijām un tas liekas pašsaprotami. Eiropas 

kontekstā mūsu sociālie uzņēmēji ir ļoti inovatīvi, bet ļoti bieži vien viņi paši nepamana to kā 

sociālo inovāciju. Līdz ar to sociālo inovāciju aspekts un tieši šī iesaiste kopienu dzīvē un tas 

aspekts varētu būt pietiekami interesants, lai to pētītu. 

EKSPRESJAUTĀJUMI: 
 

 Kas ir sociālā uzņēmējdarbība, pirmās asociācijas? 
Pārmaiņas sabiedrībā, ilgtermiņa finanšu modelis un darītājs! 

 Prognoze, cik, Tavuprāt, Latvijā būs sociālo uzņēmumu 2030.gadā? 

Tie būs vismaz 400 sociālie uzņēmumi. 

 Ar ko sākas Tava diena, kas palīdz Tev noskaņoties darbiem? 

Garšīga kafija, labas domas un lieliska komanda, kas sastāv no kolēģiem, biedriem, 

atbalstītājiem un sadarbības partneriem. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Kādu, Tavuprāt, labāko padomu Tu esi iedevusi sociālās uzņēmējdarbības jomā?  

Dažreiz ir labi izbaudīt stabilitāti un nespiest visu laiku uz konstantu izaugsmi! Izbaudīt 

stabilitāti, kad viss iet un viss notiek. 

 Tavs lielākais sapnis sociālajā uzņēmējdarbībā? 
Es ļoti gribētu, lai Latvijā ir vienota izpratne par sociālo ekonomiku. Vienkāršs, saprotams, 
nebirokrātisks ceļš, kur darītāji saprot, kas jādara, kādā veidā un kādā laikā. 

 Ja Tev būtu iespēja ceļot laikā, kur Tu gribētu nokļūt?  

Es gribētu nokļūt nākotnē, vismaz pēc 50 gadiem, un ieraudzīt sociālās uzņēmējdarbības 

vidi, redzēt visnozīmīgākos sociālos uzņēmumus Latvijā, tas man palīdzētu prognozēt un 

attīstīt sociālo uzņēmējdarbību šobrīd.  

 Tavs novēlējums sociālas uzņēmējdarbības ekosistēmai? 
Augt, plaukt, darīt, neapstāties, cīnīties un turpināt stiprināt darītājus! 

 
Paldies par interviju! 
 



AKTUĀLI  
 

Latvijas Sociālās uzņēmējdarbības asociācija Labklājības ministrijas 

aktivitāšu cikla “Attīstām sociālo uzņēmējdarbību kopā!” ietvaros 

sadarbībā ar Sabiedriskās politikas centra PROVIDUS un Iepirkuma 

uzraudzības biroja ekspertiem ir izstrādājusi īsu un kodolīgu skaidrojošo 

materiālu – palīgu SOCIĀLI ATBILDĪGU PUBLISKO IEPIRKUMU veikšanai. 

Aicinām to izmantot ikdienas darbā! Materiālu var apskatīt un lejupielādēt 

– ŠEIT. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vairāk par citām cikla aktivitātēm uzziniet Latvijas Sociālās 

uzņēmējdarbības asociācijas mājaslapā: www.sua.lv/kopa  

https://www.lm.gov.lv/sites/lm/files/media_file/sapi-paligs-2023.pdf?fbclid=IwAR3JduZ3Ginc8yWdFDDGZEzLRlL1NX4WBx82MKcvbhkQsN67p0VWYvzUrSI
http://www.sua.lv/kopa

